
PROTOKÓŁ NR XXXIV/05

XXXIV sesji  Rady  Miasta  Bolesławiec  odbytej  w  dniu  25  maja  2005  r. 
w Sali Rajców Ratusza – Rynek 41, II p.  oraz w sali Kina FORUM – pl. 
J. Piłsudskiego 1c pod przewodnictwem radnego Stanisława Małkowskiego 
– Przewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję zakończono o godz. 14.30

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 21  radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Karol Stasik - Z-ca Prezydenta Miasta
3. Andrzej Chodyra - Z-ca Prezydenta Miasta
4. Bożena Szymczak - Skarbnik Miasta
5. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
6. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
7. Przedstawiciele  kadry  kierowniczej  Urzędu  Miasta,  jednostek 

organizacyjnych  gminy  miejskiej,  organizacji  społecznych 
i politycznych oraz goście XXXIV sesji

8. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

 
Przebieg sesji:

Część I – robocza:

Przedstawiciele  Polskiego  Związku  Wędkarskiego  „Sum”  wręczyli 
Prezydentowi Miasta Piotrowi Romanowi nagrodę za osobisty wkład w rozwój 
wędkarstwa. 

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXIV sesji.    
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Ustalony  porządek  obrad  XXXIV  sesji  radni  otrzymali 
w zawiadomieniach, w terminie statutowym.

Rada  Miasta  przyjęła  porządek  obrad  XXXIV  sesji  w  następującym 
brzmieniu:
Część I – robocza:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXXIV sesji. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Miasta.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na XXXIII sesji 

w dniu 20 kwietnia 2005 r. 
5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym,

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
7. Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 

w Bolesławcu.
8. Projekty uchwał Rady Miasta:
8.1. o zmianie uchwały Nr XXXII/329/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 30 

marca  2005  roku,  zmieniającej  uchwałę  Nr  VII/77/03  Rady  Miejskiej 
w  Bolesławcu  z  dnia  23  kwietnia  2003  roku  w  sprawie  zapewnienia 
finansowania  projektu  inwestycyjnego  pn.:  „Gospodarka  ściekowa 
w Bolesławcu” współfinansowanego z funduszu Unii Europejskiej ISPA,

8.2. o zmianie uchwały Nr VII/76/03 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 23 
kwietnia  2003  roku  w  sprawie  przyjęcia  środków  z  funduszu  Unii 
Europejskiej ISPA będących w dyspozycji Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w Warszawie  oraz  upoważnienia 
Prezydenta  Miasta  Bolesławiec  do  podpisania  porozumienia  o  realizacji 
projektu inwestycyjnego pn.:  „Gospodarka ściekowa w Bolesławcu” i  do 
ustanowienia  zabezpieczenia  prawidłowego  wykorzystania  przekazanych 
środków,

8.3.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki  Wodnej  we Wrocławiu na realizację inwestycji 
pn.: „Oczyszczanie ścieków w Bolesławcu”, współfinansowanej z funduszu 
Unii Europejskiej Funduszu Spójności (ISPA),

8.4. o zmianie uchwały Nr XXV/284/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 27 
października  2004  r.  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego  dla  Miasta  Bolesławiec  na lata  2005-2009  zmienionej 
uchwałą Nr XXVII/263/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 1 grudnia 2004 
roku, uchwałą Nr XXXI/328/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 30 marca 
2005 r.,
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8.5. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2005 r.,
8.6.  w  sprawie  podziału  miasta  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic 

i  numerów  oraz  liczby  radnych  wybieranych  w  każdym  okręgu 
wyborczym,

8.7.  w sprawie utworzenia na obszarze miasta Bolesławiec stałych obwodów 
głosowania,  ustalenia  ich  numerów  i  granic  oraz  siedzib  obwodowych 
komisji wyborczych.

9. Sprawy organizacyjne:
9.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 
Część II – uroczysta, z okazji jubileuszu XV – lecia odrodzenia samorządu 

terytorialnego. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Miasta.

Zgodnie  ze  Statutem Miasta  Bolesławiec  protokół  XXXIII  sesji  Rady 
Miasta,  odbytej  w  dniu  20  kwietnia  2005  r.,  był  wyłożony  do  wglądu 
w Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie obecnej sesji. 

Protokół XXXIII sesji Rady Miasta, odbytej w dniu 20 kwietnia 2005 r., 
został przyjęty bez zmian i poprawek.

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji 
2005 r.

Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją, 
w terminie statutowym. 

W/w  sprawozdanie  Rada  Miasta  przyjęła  większością  głosów,  tj.  19 
głosami  „za”  (2  radnych  nie  brało  udziału  w  głosowaniu),  do  akceptującej 
wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3

Ad 5. Informacje:
5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 

międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman.

INFORMACJA – zał. nr 4
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W dyskusji udział wzięli:

Radny Józef Burniak poprosił o przybliżenie dwóch tematów. Pierwszy 
dotyczył  niewykonania  prawa  pierwokupu  w  stosunku  do  nieruchomości 
położonej  przy  ul.  Polnej,  a  drugi  -  przeznaczenia  gruntu  niezabudowanego, 
położonego przy ul. Modłowej, do oddania w użytkowanie wieczyste.

Wyjaśnień udzielił Naczelnik Wydz. MiG Jan Kisiliczyk, informując, że 
grunt  przy  ul.  Polnej  to  działka  niezabudowana,  znajdująca  się  w  pobliżu 
hurtowni  materiałów  budowlanych  „Gaja”.  Jeżeli  chodzi  o  działkę  przy  ul. 
Modłowej,  to  jest  to  działka  o  powierzchni  ponad 3  ha,  położona  w strefie 
przemysłowej i na takie cele przeznaczona. Działka ta została wyznaczona do 
oddania w użytkowanie wieczyste w drodze przetargu. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości. 

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

Powyższą  informację  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miasta,  który: 
- przypomniał, że komisje odbyły swoje posiedzenia 18, 19, 20 i 24 maja br.,
-  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  wydał  trzy  obwieszczenia 
w sprawie sprostowania błędu pisarskiego:
1) z dnia 22 kwietnia 2005 r. odnośnie uchwały Nr XXII/331/05 Rady Miasta 

Bolesławiec z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie zmian w budżecie miasta na 
2005 r.,

2) z dnia 26 kwietnia 2005 r. odnośnie uchwały Nr XXXII/330/05 Rady Miasta 
Bolesławiec z dnia 30 marca 2005 r. o zmianie uchwały Nr XXIX/281/04 
Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  29  grudnia  2004  r.  w  sprawie 
szczegółowych  zasad  oraz  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji 
przedmiotowych,

3)  z  dnia  17  maja 2005 r.  odnośnie  uchwały Nr  XXIII/235/04 Rady Miasta 
Bolesławiec  z  dnia  8  września  2004  r.  w  sprawie  poręczenia  pożyczki 
udzielanej  przez  Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej w Warszawie dla Zakładu Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. przez 
ustanowienie  zastawu  rejestrowego  na  udziałach  Gminy  Miejskiej 
w Zakładzie Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Bolesławcu,
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-  poinformował,  że  z  okazji  XV-lecia  odrodzenia  samorządu  terytorialnego 
skierował, wraz z Prezydentem Miasta, pisma do małżonków zmarłych Radnych 
Rady Miasta Bolesławiec poprzednich kadencji.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta w/w informację 
przyjęła do wiadomości. 

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40 Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej.

W  okresie  międzysesyjnym  do  Referatu  Organów  Gminy  Miejskiej 
wpłynęły  dwie  pisemne  interpelacje  radnego  Huberta  Prabuckiego.  Pierwsza 
z  nich  dotyczy  rozbudowy  sieci  telewizji  kablowej,  a  druga  –  usunięcia 
z parkingu przy ul. Starzyńskiego dwóch nieużywanych samochodów.

6.1. radny Józef Burniak
6.1.1.  ustawa  o  podatkach  i  opłatach  lokalnych  wprowadziła  od  1  stycznia 
2003  r.  obowiązek  płacenia  podatku  od  nieruchomości  przez  osoby  będące 
dotychczas  najemcami.  25  lutego  2004  r.  Rada  Miasta  Bolesławiec  podjęła 
uchwałę  nr  XVII/179/04,  zgodnie  z  którą  zmniejszono  o  kwotę  naliczonego 
podatku  od  nieruchomości  opłatę  z  tytułu  najmu,  z  mocą  obowiązującą  od 
1 stycznia 2004 r. Uchwała ta weszła w życie 16 czerwca 2004 r. Okazuje się, że 
najemcom tym nadal naliczany był czynsz w dotychczasowej wysokości oraz 
podatek  od  nieruchomości.  Można  powiedzieć,  że  zmieniliśmy  umowę 
cywilnoprawną, w postaci umowy najmu, dodając obowiązek administracyjny 
w  postaci  ciężaru  publicznoprawnego,  jakim  jest  podatek.  Tym  samym 
pogorszyliśmy  im  warunki  gospodarowania.  W  Referacie  Organów  Gminy 
Miejskiej  uzyskałem  informacje,  że  zapis  mówiący  o  mocy  obowiązywania 
od 1 stycznia 2004 r. nie został uchylony. Naszą intencją było to, aby ludzie ci 
nie ponosili tej dodatkowej opłaty. Proszę o wyjaśnienia.  

6.1.2.  została  dokonana  zamiana  gruntów  pomiędzy  firmą  „ST  PROJEKT” 
a Gminą Miejską Bolesławiec,  dotycząca Placu ks.  Jerzego Popiełuszki  oraz 
terenu przy ul. Gałczyńskiego (była zajezdnia MZK). Za jaką kwotę dokonano 
tej zamiany? Ile kosztowała nas cała operacja, łącznie z przeniesieniem obiektu 
MZK i remontem obiektów na ul. Modłowej? 
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6.1.3. Starostwo Powiatowe podjęło decyzję o ustawieniu znaków drogowych 
przy  ul.  Staszica  i  innych  ulicach  wyjazdowych  do  oczyszczalni  ścieków 
w Bolesławcu. Zakaz dotyczy pojazdów powyżej 3,5 tony. Wykonawcy projektu 
poinformowali,  że  jeżeli  zakaz  będzie  obowiązywał,  to  mogą  odstąpić  od 
realizacji  projektu,  ponieważ  nie  mają  fizycznej  możliwości  dojechania  do 
oczyszczalni  ścieków.  Również  pojazdy  PWiK  nie  mogą  tam  dojechać. 
Wnioskuję o zniesienie tego zakazu na okres budowy oczyszczalni ścieków.  

ZAŁĄCZNIK NR 5

6.2. radni Andrzej Czeczutka i Eugeniusz Kowalski
6.2.1. wnioskuję o dokończenie uzupełniania nawierzchni drogi ul. Zabobrze, 
które zrobione jest do budynku nr 130.

6.2.2. drugi wniosek dotyczy pozatykanych studzienek kanalizacyjnych przy ul. 
Zgorzeleckiej,  naprzeciw  „Hypernovej”  i  ul.  Staszica.  Przy  większych 
deszczach drogi są nieprzejezdne ze względu na gromadzenie się wody (brak 
odpływu). 

ZAŁĄCZNIK NR 6

6.3. radny Bolesław Nowak
6.3.1.  zwracam się  do Pana Prezydenta  z  wnioskiem o zainstalowanie wiaty 
przystankowej  na  ul.  Kościuszki  (za  nowo  powstałą  drogą  łączącą  ulice 
Modłową  i  Kościuszki).  Z  usytuowanego  w  tym  miejscu  przystanku 
autobusowego  korzysta  bardzo  wiele  osób.  Są  to  w  szczególności  dzieci 
dojeżdżające  do  szkół,  osoby  dojeżdżające  do  pracy  oraz  działkowcy 
z okolicznych ogródków działkowych. Osoby te, czekając na autobus, narażone 
są na działanie niekorzystnych zjawisk atmosferycznych. 

6.3.2. wnioskuję o likwidację dzikiego wysypiska śmieci w Bolesławcu przy ul. 
Granicznej (za ogródkami działkowymi, w kierunku tzw. żwirowni). Wysypisko 
to  powiększa  się  z  dnia  na  dzień,  a  brak  u  władz  miasta  świadomości  jego 
istnienia wywołuje u wywożących na nie śmieci poczucie bezkarności. 

ZAŁĄCZNIK NR 7

6.4. radny Józef Pokładek
6.4.1. wnioskuję o interwencję w Generalnej Dyrekcji Dróg i Budowy Autostrad 
we Wrocławiu w sprawie wykoszenia trawy przy al. 1000-lecia.
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ZAŁĄCZNIK NR 8

Ad 7.  Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Bolesławcu. 

Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 
w Bolesławcu radni otrzymali przed sesją, w terminie statutowym. 

Na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko, Rada Miasta postanowiła 
odstąpić od referowania sprawozdania z działalności MOPS w Bolesławcu. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  20 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu) pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z działalności 
MOPS w Bolesławcu.

SPRAWOZDANIE – zał. nr 9

Ad 8. Projekty uchwał Rady Miasta:

8.1. o zmianie uchwały Nr XXXII/329/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 30 
marca 2005 roku, zmieniającej uchwałę Nr VII/77/03 Rady Miejskiej 
w Bolesławcu z  dnia 23 kwietnia 2003 roku w sprawie  zapewnienia 
finansowania  projektu  inwestycyjnego  pn.:  „Gospodarka  ściekowa 
w  Bolesławcu”  współfinansowanego  z  funduszu  Unii  Europejskiej 
ISPA,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  20  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 20 głosami „za”, (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę  o zmianie uchwały Nr XXXII/329/05 
Rady Miasta Bolesławiec z dnia 30 marca 2005 roku, zmieniającej uchwałę Nr 
VII/77/03  Rady  Miejskiej  w  Bolesławcu  z  dnia  23  kwietnia  2003  roku 
w sprawie zapewnienia finansowania projektu inwestycyjnego pn.: „Gospodarka 
ściekowa  w  Bolesławcu”  współfinansowanego  z  funduszu  Unii  Europejskiej 
ISPA.
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UCHWAŁA NR XXXIV/342/05 – zał. nr 10

8.2. o zmianie uchwały Nr VII/76/03 Rady Miejskiej w Bolesławcu z dnia 23 
kwietnia  2003  roku  w  sprawie  przyjęcia  środków  z  funduszu  Unii 
Europejskiej  ISPA  będących  w  dyspozycji  Narodowego  Funduszu 
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  oraz 
upoważnienia  Prezydenta  Miasta  Bolesławiec  do  podpisania 
porozumienia o realizacji projektu inwestycyjnego pn.: „Gospodarka 
ściekowa  w  Bolesławcu”  i  do  ustanowienia  zabezpieczenia 
prawidłowego wykorzystania przekazanych środków,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Rada Miasta, na wniosek radnego Stanisława Szypulskiego, postanowiła 
większością  głosów,  tj.  20  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Jana  Paździory,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  19  głosami  „za”  (2  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), przejść do głosowania nad projektem uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 20 głosami „za”, (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę o zmianie uchwały Nr VII/76/03 Rady 
Miejskiej  w Bolesławcu  z  dnia  23  kwietnia  2003  roku  w sprawie  przyjęcia 
środków  z  funduszu  Unii  Europejskiej  ISPA  będących  w  dyspozycji 
Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 
w Warszawie oraz upoważnienia Prezydenta Miasta Bolesławiec do podpisania 
porozumienia o realizacji projektu inwestycyjnego pn.: „Gospodarka ściekowa 
w Bolesławcu” i do ustanowienia zabezpieczenia prawidłowego wykorzystania 
przekazanych środków.

UCHWAŁA NR XXXIV/343/05 – zał. nr 11

8.3. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  we  Wrocławiu  na  realizację 
inwestycji  pn.:  „Oczyszczanie  ścieków  w  Bolesławcu”, 
współfinansowanej z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności 
(ISPA),

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.
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Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Andrzeja  Czeczutki,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  20  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 20 głosami „za”, (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki 
z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  we 
Wrocławiu na realizację inwestycji pn.: „Oczyszczanie ścieków w Bolesławcu”, 
współfinansowanej z funduszu Unii Europejskiej Funduszu Spójności (ISPA).

UCHWAŁA NR XXXIV/344/05 – zał. nr 12

8.4. o zmianie uchwały Nr XXV/284/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 27 
października  2004  r.  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2005-2009 zmienionej 
uchwałą Nr XXVII/263/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 1 grudnia 
2004 roku, uchwałą Nr XXXI/328/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
30 marca 2005 r.,

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Autopoprawkę  Prezydenta  Miasta  do  powyższego  projektu  uchwały 
w dniu wczorajszym otrzymali  członkowie Komisji  Rozwoju Gospodarczego 
i Finansów, pozostali radni przed dzisiejszą sesją.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  20  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 20 głosami „za”, (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu),  podjęła uchwałę  o zmianie  uchwały Nr XXV/284/04 
Rady Miasta Bolesławiec z dnia 27 października 2004 r. w sprawie przyjęcia 
Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2005-
2009 zmienionej uchwałą Nr XXVII/263/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
1 grudnia 2004 roku, uchwałą Nr XXXI/328/05 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 
30 marca 2005 r.

UCHWAŁA NR XXXIV/345/05 – zał. nr 13

8.5. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2005 r.,
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Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Autopoprawkę  Prezydenta  Miasta  do  powyższego  projektu  uchwały 
otrzymali  w dniu wczorajszym członkowie Komisji  Rozwoju Gospodarczego 
i Finansów, pozostali radni przed dzisiejszą sesją.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Jana  Paździory,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (3  radnych  nie  brało  udziału 
w głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 19 głosami „za”, (2 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 
2005 r.

UCHWAŁA NR XXXIV/346/05 – zał. nr 
14

8.6.  w sprawie podziału miasta na okręgi  wyborcze,  ustalenia ich granic 
i  numerów  oraz  liczby  radnych  wybieranych  w  każdym  okręgu 
wyborczym, 

8.7. w sprawie utworzenia na obszarze miasta Bolesławiec stałych obwodów 
głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych. 

Przedmiotowe projekty uchwał radni otrzymali w terminie statutowym.

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  Komisje  stałe  Rady 
Miasta  postanowiły,  aby na dzisiejszej  sesji  odbyło się  czytanie  powyższych 
projektów uchwał, bez ich podejmowania.

Projekty zreferowała Naczelnik Wydz. SO Krystyna Hodowana w formie 
pokazu multimedialnego. 

W dyskusji udział wzięli:

Radny Bolesław Nowak spytał, dlaczego zmieniono siedzibę Obwodowej 
Komisji Wyborczej ul. Cieszkowskiego ze Szkoły Podstawowej Nr 5 przy ul. 
Dolne Młyny na Pałac Ślubów? 

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzieliła Naczelnik Wydz. SO Krystyna 
Hodowana, informując, że jest to podyktowane decyzją o utworzeniu w mieście 
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16 większych obwodów, a nie 20 mniejszych. W związku z tym z części miasta 
obejmującej ulice Dolne Młyny i Staszica trzeba było utworzyć dwa obwody. 
Dlatego  ul.  Cieszkowskiego,  leżąca  najbliżej  centrum,  nie  zmieściła  się 
w granicach pierwszego okręgu. 

Radny  Józef  Burniak  zwrócił  uwagę,  że  nie  podjęto  jeszcze  żadnych 
ostatecznych decyzji w tej materii. 

Radny Krzysztof Pieszko przypomniał, że członkowie Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów podjęli decyzję, aby odłożyć dyskusję na ten temat, 
a ewentualne wnioski składać na piśmie. 

W  nawiązaniu  do  powyższego  radny  Bolesław  Nowak  poprosił 
o uwzględnienie wcześniej przedstawionego wniosku. 

PROJEKTY UCHWAŁ - zał. nr 15 i 16

Przewodniczący Rady ogłosił 15  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 9. Sprawy organizacyjne:

9.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że:
- XXXV sesja Rady Miasta Bolesławiec odbędzie się 15 czerwca br. Będzie to 
sesja na wniosek Prezydenta Miasta i poświęcona będzie podziałowi miasta na 
okręgi i obwody,
- sesję poprzedzi wspólne posiedzenie wszystkich komisji, które odbędzie się 
9 czerwca br.,
- kolejna, XXXVI sesja Rady Miasta Bolesławiec odbędzie się 29 czerwca br.

Następnie  głos  zabrał  Prezes  BKS  Edward  Kaput,  który  zaprosił 
zebranych na 50-lecie Klubu BKS.

Ad 10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński   
6.1.1. dot. naliczania podatku od nieruchomości dla lokali użytkowych  - doszło 
do  nieporozumienia,  za  które  Pana  radnego  przepraszam.  W  tym  samym 
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Dzienniku Urzędowym opublikowano pod pozycjami 1810 i 1811 dwie uchwały 
zmieniające uchwałę, o której mówił Pan radny. Nieprawdziwa jest informacja, 
że było w tej kwestii rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody. W kwietniu 2004 r. 
dokonaliśmy autopoprawki do uchwały, która została przyjęta w lutym 2004 r. 
Rzeczywiście  w  uchwale  kwietniowej  wykreśliliśmy  zapis  „z  mocą 
obowiązującą od 1 stycznia 2004 r.”. Datą wejścia w życie obu uchwał, czyli 
uchwały zasadniczej i korygującej, jest 16 czerwca 2004 r. 

Prezydent Miasta Piotr Roman

dot.  interpelacji  międzysesyjnej  radnego  Huberta  Prabuckiego  w  sprawie 
rozbudowy  sieci  telewizji  kablowej  –  przekażemy  interpelację  Prezesowi 
Telewizji Lokalnej „Azart – Sat”, p. Leszkowi Burchardtowi. 

6.1.1.  dot.  naliczania  podatku  od  nieruchomości  dla  lokali  użytkowych  -  
uzupełniając  wypowiedź  Pana  Sekretarza  chciałem  zaznaczyć,  że  zmiana  ta 
nastąpiła na wniosek organu nadzorczego. W związku z tym nie można było 
stosować  uchwały  wstecz.  Tym  samym  nie  można  było  zrezygnować 
z naliczania obniżonej stawki czynszu. Przypomnę, że z pomysłem zmniejszenia 
stawek czynszu od lokali  użytkowych wystąpił  Prezydent  Miasta.  W innych 
miastach, gdzie również takie rozwiązanie zostało narzucone przez interpretację 
przepisów  podatkowych,  tego  nie  zrobiono.  W  Bolesławcu,  co  prawda 
z  opóźnieniem,  ale  obniżyliśmy  czynsze  za  lokale  użytkowe,  po  to,  aby 
zrekompensować to, że najemcy lokali użytkowych musieli od tego momentu 
płacić podatek od nieruchomości. 

6.1.2. dot. zamiany gruntów pomiędzy firmą „ST PROJEKT” a Gminą Miejską  
Bolesławiec –  koszty te trzeba policzyć, ale nie będą one bardzo precyzyjne. 
Jeżeli  chodzi  o  zamianę działek,  to  na ostatniej  sesji  Naczelnik  Wydz.  MiG 
mówił, że jest to zamiana ekwiwalentna. Firma „ST PROJEKT” dopłaciła nam 
niewielką kwotę wynikającą z  porównania  wartości  gruntów.  Do tego trzeba 
jeszcze doliczyć kilka spraw. Po pierwsze, „ST PROJEKT” przygotowując się 
do zamiany, na własny koszt wyburzyła budynek znajdujący się na Placu ks. 
Jerzego  Popiełuszki.  Wartość  działki  na  tym  placu  jest  w  tej  chwili 
zdecydowanie  większa,  niż  w  poprzednich  miesiącach.  Już  dziś  mogę 
powiedzieć, że wzrosła także wartość działki przy ul. Modłowej, kupionej od 
syndyka. Kupiliśmy ją za 500 tys. zł. Operacja ta była złożona, ponieważ 1/3 
działki oddaliśmy Starostwu Powiatowemu. Należy postawić pytanie, czy 1/3 
należy odjąć od 500 tys. zł, czy od wartości, którą oszacowalibyśmy w tej chwili 
i która na pewno jest większa. Jeżeli chodzi o przeniesienie MZK, to Państwo, 
na mój wniosek, zdecydowaliście o przekazaniu MZK kwoty 500 tys. zł, która 
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miała służyć urządzeniu tego placu. Uważam, ze wydatek był celowy, ponieważ 
standard  MZK  zdecydowanie  się  polepszył.  Ponadto  lokalizacja  MZK  pod 
oknami mieszkańców nie była dobrym pomysłem. Problem polega na tym, że 
nie zgadzamy się na sprzedaż Placu ks. Jerzego Popiełuszki. Oczywiście koszty 
zostały poniesione. Niektórzy próbują udowodnić, że są one zbyt duże, ale nad 
tym można dyskutować. Postaramy się przedstawić Panu radnemu te kwoty.

6.1.3. dot. znaków drogowych przy ul. Staszica - to nie jest tak, jak mówił Pan 
radny, że zakaz dotyczy pojazdów powyżej 3,5 tony. Jest to ograniczenie dla 
pojazdów o rzeczywistej masie całkowitej powyżej 15 ton. Jest to dość duża 
różnica. Była to decyzja Starosty Bolesławieckiego na wniosek mieszkańców ul. 
Staszica.  Trzeba  będzie  zorganizować  spotkanie  z  udziałem  wszystkich 
zainteresowanych  i  zastanowić  się  jak  rozwiązać  ten  problem.  Należy 
odpowiedzieć sobie na pytanie, czy istnieje możliwość doprowadzenia dojazdu 
z  drugiej  strony.  Proponuję,  aby tego problemu nie  rozstrzygać tutaj.  Trzeba 
będzie udać się na miejsce i czy istnieje możliwość dojazdu od ul. Kościuszki. 

6.2.2. dot. pozatykanych studzienek kanalizacyjnych przy ulicach Zgorzeleckiej  
i Staszica – w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z Dyrektorem Generalnej 
Dyrekcji  Dróg  i  Budowy Autostrad,  p.  Oszytko.  Istnieje  szereg  potencjalnie 
dobrych rozwiązań dla naszego miasta, ale wymaga to jeszcze wielu rozmów. 

Przy  okazji  chciałbym  Państwa  poinformować,  że  odbyło  się  także 
spotkanie  z  władzami  PKP.  W tej  chwili  w Bolesławcu realizowane  są  trzy 
ogromne  inwestycje,  które  muszą  dać  nowe  impulsy  rozwojowe  naszemu 
miastu.  Nie  do  końca  zdajemy  sobie  sprawę,  jak  wielką  inwestycją  jest 
modernizacja  linii  E-30.  Będzie  tam  400  metrowy  peron  z  przejściem 
podziemnym,  umożliwiający  zatrzymywanie  każdego  składu  pasażerskiego. 
Zostaną rozebrane dwa tunele – przy ul. Kościuszki i ul. Staszica. W ich miejsce 
powstaną nowe mosty. Zostanie wzmocniony most przy ul. Ceramicznej. Droga 
ta zostanie na jakiś czas zamknięta. Zostały już wywiezione podkłady, będzie 
wzmacniane  torowisko,  będzie  inny  system  oznakowania.  Dworzec  będzie 
dostępny  dla  osób  niepełnosprawnych.  W  tym  celu  zostanie  przebudowany 
peron, ale zgodnie z zaleceniami konserwatora zabytków. W trakcie spotkania 
omawialiśmy  kwestię  samego  dworca.  Interpelacja  złożona  przez  radnego 
Alojzego Skórę ma szanse się sprawdzić.  Może nie w całości,  ponieważ nie 
rozwiążemy problemu bezdomności w Bolesławcu. Chodzi o to, aby poprzez 
kompleksowe działania doprowadzić do tego,  aby bezdomni nie nocowali na 
dworcu,  a  jeśli  już,  to  żeby nie  utrudniali  podróżującym pobytu  na  dworcu. 
W tym celu podejmiemy szereg działań. Zamiast ławek zamontowane zostaną 
krzesła.  Będziemy także  kontynuować rozmowy na  temat  likwidacji  obecnej 
toalety i zastąpienie jej inną. Być może zaproponujemy Państwu partycypację 
w kosztach. Otrzymaliśmy pismo na temat możliwości wynajmu pomieszczeń 
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dworcowych.  Jeżeli  znajdą  się  zainteresowani  tą  kwestią,  to  z  pewnością 
zwiększy to bezpieczeństwo na dworcu. Poprosiliśmy PKP o ustosunkowanie 
się  do  kilku  propozycji,  m.in.  do  zamontowania  toalety  zewnętrznej 
i  odnowienia  elewacji  dworca.  Jest  deklaracja  ze  strony  nowej  dyrekcji 
Gospodarowania  Nieruchomościami  z  Wrocławia,  że  tego  typu  działania 
zostaną podjęte.  

6.3.2.  dot.  likwidacji  dzikiego wysypiska śmieci  przy ul.  Granicznej  –  jestem 
w  stanie  dokładnie  określić  gdzie  to  wysypisko  się  znajduje.  Rzeczywiście 
trzeba będzie  je  usunąć,  ale  jest  to  syzyfowa praca.  Dopóki  mieszkańcy nie 
zrozumieją, że nie wywozi się tam śmieci, to ono zawsze tam będzie. To jest 
teren,  gdzie  łatwo  podjechać  i  wysypać  śmieci.  Cała  okolica  żwirowni  jest 
zaśmiecona.  My  oczywiście  podejmujemy  próby  likwidacji  wysypisk,  ale 
problem  polega  na  tym,  że  takich  odnawialnych  wysypisk  jest  w  naszym 
mieście coraz więcej. 

6.4.1. dot. skoszenia trawy przy al. 1000-lecia – trawa będzie koszona w piątek, 
dzisiaj jest koszona w innych częściach miasta. 

Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik 

dot.  interpelacji  międzysesyjnej  radnego  Huberta  Prabuckiego  w  sprawie 
usunięcia z parkingu przy ul. Starzyńskiego dwóch nieużywanych samochodów 
–  zwrócimy się w tej sprawie do Starostwa Powiatowego. Sprawdzimy także, 
czy  samochody  te  nie  mają  właścicieli.  Jeżeli  mają  i  uda  nam  się  do  nich 
dotrzeć, to zobowiążemy ich do usunięcia samochodów. 

6.2.1.  dot.  uzupełniania  nawierzchni  drogi  ul.  Zabobrze  –  od  poniedziałku 
ponownie zacznie się łatanie dziur na ul.  Zabobrze.  Nadal  będą łatane drogi 
miejskie. Odbyło się spotkanie z Drogami Krajowymi, na którym padło kilka 
uzgodnień  odnośnie  ul.  Zabobrze.  Odbyło  się  także  spotkanie 
z przedstawicielem PWiK. Przedstawiciel Dróg Krajowych zobowiązał się do 
tego,  że  zostanie  tam  zrobiona  dodatkowa  kanalizacja,  która  będzie 
odprowadzać  z  drogi  wody.  Chciałbym  także  poinformować,  że  rozważamy 
przejęcie al. 1000-lecia, ale oczywiście ma to swoja cenę. Chcemy, aby Drogi 
Krajowe wyremontowały wszystkie chodniki będące wzdłuż tej ulicy. Są także 
próby zorganizowania  dodatkowych miejsc  na  zatrzymywanie  się  autobusów 
miejskich  tych  operatorów,  którzy  budują  tam  sklepy  wielkogabarytowe. 
Uzgodniliśmy także rozwiązanie co do przejścia dla pieszych w rejonie II Armii 
Wojska Polskiego. Przejście zostanie przesunięte w kierunku pomnika, zostaną 
zamontowane  światła.  Zostanie  to  wykonane  przez  Drogi  Krajowe. 
W odniesieniu do parkingu przy cmentarzu Kutuzowa ustaliliśmy, że zostanie on 
wyremontowany  wspólnymi  siłami.  Tymczasowo  zostanie  tam  położone 
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betonowe  zabezpieczenie  przed  wjazdem  ciężkich  samochodów.  Na  razie 
robimy doraźne działania, które ograniczą ruch. 

6.3.1.  dot.  zainstalowania  wiaty  przystankowej  na  ul.  Kościuszki  (za  nowo 
powstałą drogą łączącą ulice Modłową i Kościuszki) –  w budżecie miasta są 
zabezpieczone  pieniądze  na  wykonanie  wiaty  autobusowej  w  rejonie  ul. 
Kościuszki. Wystąpiliśmy do Dróg Wojewódzkich, a termin upłynął już miesiąc 
temu. Czekamy na odpowiedź wyrażającą zgodę na lokalizację przystanku na 
skrzyżowaniu ulic Przemysłowej i Kościuszki. 

6.3.2.  dot.  likwidacji  dzikiego  wysypiska  śmieci  przy  ul.  Granicznej  –  jeżeli 
kontaktujecie  się  Państwo z  mieszkańcami,  to  należałoby zastosować zasadę 
sprężenia zwrotnego i edukować ludzi, tłumaczyć, jakie koszty miasto ponosi 
w związku z likwidacją dzikich wysypisk. Myślę, że w granicach 20 czerwca br. 
strażnicy miejscy zaczną egzekwować przestrzeganie prawa miejscowego. 

Chciałem także poinformować jak przebiega współpraca ze Starostwem 
Powiatowym.  Jesteśmy  omówieni  na  spotkanie  z  Zarządem  Powiatu.  Mam 
nadzieję,  że  rozstrzygniemy  na  nim  kwestię  porozumienia  między  miastem 
a powiatem na realizację zadań ujętych w budżecie. Omówimy także sprawy 
dotyczące poprawy stanu dróg powiatowych w mieście.

Część II – uroczysta, z okazji jubileuszu XV – lecia odrodzenia samorządu 
terytorialnego. 

Po  odegraniu  hymnu  miasta  i  odśpiewaniu  hymnu  narodowego 
Przewodniczący  Rady  Miasta  Stanisław  Małkowski  powitał  wszystkich 
przybyłych  na  uroczystą  część  XXXIV  sesji  Rady  Miasta  Bolesławiec, 
poświęconą XV - leciu odrodzenia samorządu terytorialnego. 

W pierwszym rzędzie powitał ówczesnych parlamentarzystów, panów:
- Posła Zbigniewa Bobaka,
- Posła Jana Kisiliczyka.

Przypomniał  także  o  nieobecnym  pośle,  p.  Jerzym  Gołaczyńskim 
i senatorze Andrzeju Piesiaku.

W szczególności przypomniał ludzi, których bez przesady można nazwać 
ojcami reformy samorządowej i którzy mieli wpływ na to, jak reforma ta sprzed 
15 lat została wdrożona w naszym mieście:
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- byłego Pełnomocnika Rządu ds. Reformy Samorządu Terytorialnego, byłego 
Senatora RP z Ziemi Jeleniogórskiej, pana prof. Jerzego Regulskiego, który jest 
nieobecny, ale przekazał na ręce Sekretarza Miasta, pana Jerzego Zielińskiego 
osobiste pozdrowienia dla naszego miasta i jego mieszkańców,
-  także  nieobecnego  ówczesnego  Wojewodę  Jeleniogórskiego,  pana  Jerzego 
Nalichowskiego,  który  także  prosił  o  pozdrowienie  wszystkich  uczestników 
sesji.

Obu nieobecnych znakomicie reprezentował pan Jan Serafin, były Delegat 
Pełnomocnika Rządu ds. Reformy Samorządu Terytorialnego w województwie 
jeleniogórskim i najbliższy współpracownik prof. Jerzego Regulskiego na tym 
terenie.  Pan  Jan  Serafin  był  równocześnie  Dyrektorem  Generalnym  Urzędu 
Wojewódzkiego  w  Jeleniej  Górze,  a  więc  najbliższym  współpracownikiem 
Wojewody Jeleniogórskiego – Jerzego Nalichowskiego. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Stanisław  Małkowski  przypomniał,  że 
w I kadencji odrodzonego samorządu, jako podmioty samorządu terytorialnego, 
istniały  wyłącznie  gminy.  Jednak  ustawodawca  przewidział  konieczność 
współdziałania gmin na obszarze województwa i powołał do życia sejmiki, do 
których delegatów kierowały rady poszczególnych gmin. Wówczas nasz Sejmik 
przyjął  nazwę  Sejmik  Samorządowy  Gmin  Województwa  Jeleniogórskiego. 
W  tym  miejscu  Przewodniczący  Rady  Miasta  powitał  pierwszego 
przewodniczącego Prezydium Sejmiku, pana dr. Antoniego Jeżowskiego. 
Organy Gminy Miejskiej Bolesławiec przejęły władztwo nad wspólnotą lokalną 
z rąk Prezydenta Miasta Edmunda Krygera.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta Stanisław Małkowski 
przywitał:

1) przedstawicieli Powiatu Bolesławieckiego:
- Pana Krzysztofa Konopkę – Starostę Bolesławieckiego,
- Pana  Jana  Cołokidzi  –  Wiceprzewodniczącego  Rady  Powiatu 

Bolesławieckiego,
- Pana Cezarego Przybylskiego – Wicestarostę Bolesławieckiego,
- Panią  Janinę  Piestrak  –  Babijczuk  –  Wiceprzewodniczącą  Rady  Powiatu 

Bolesławieckiego,
- Pana Jana Kozaka – Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Bolesławieckiego,

2) przedstawicieli gmin ościennych

3) Prezydentów Bolesławca i Przewodniczących Rad wszystkich kadencji:
- Pana Józefa Króla  - Prezydenta Bolesławca I i II kadencji,
- Pana Jana Jasiukiewicza – Prezydenta Bolesławca II kadencji,
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- Pana Józefa Burniaka – Prezydenta Bolesławca III kadencji,
- Pana Piotra Romana – Prezydenta Miasta Bolesławiec obecnej IV kadencji,
- Pana Edwarda Gałkę – Przewodniczącego Rady Miejskiej I kadencji,
- Pana Huberta Prabuckiego - Przewodniczącego Rady Miejskiej II kadencji,
- Pana Kazimierza Sasa - Przewodniczącego Rady Miejskiej III kadencji,

- radnych Rad Miejskich I, II, III i IV kadencji oraz członków komisji spoza 
rady,

-  pana  Ryszarda  Tomczyka  –  Honorowego  Obywatela  Miasta,  wspominając 
również  nieobecnego  wielebnego  ks.  dziekana  Władysława  Rączkę 
i  nieżyjącego  już  Adama  Wacława  Kowalskiego  –  Honorowych  Obywateli 
Miasta,

- Pana Andrzeja Chodyra – Zastępcę Prezydenta Miasta Bolesławiec,
- Pana Karola Stasika - Zastępcę Prezydenta Miasta Bolesławiec,
- Panią Gabrielę Kujawińską – wieloletnią Skarbnik Miasta,
- Pana Bronisława Grygiela – wieloletniego Sekretarza Miasta,
- Panią Bożenę Szymczak – Skarbnik Miasta, 
- Pana Jerzego Zielińskiego – Sekretarza Miasta,
-  byłych  oraz  obecnych  kierowników i  prezesów jednostek  organizacyjnych 
gminy miejskiej oraz powiatu bolesławieckiego,
-  byłych  oraz  obecnych  naczelników wydziałów i  komórek  organizacyjnych 
Urzędu Miasta Bolesławiec,
- emerytowanych oraz obecnych pracowników Urzędu Miasta Bolesławiec,
-  przedstawicieli  związków  zawodowych,  stowarzyszeń  kupieckich 
i  rzemieślniczych,  organizacji  społecznych  i  partii  politycznych,  dyrektorów 
banków oraz przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta.

Przewodniczący  przywitał  także  tych,  którzy  czuwają  nad  naszym 
bezpieczeństwem i porządkiem:
 - Pana Adama Różyckiego – Komendanta Powiatowego Policji w Bolesławcu,
-  Pana  Grzegorza  Kocona  –  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży 
Pożarnej w Bolesławcu,
- Panią Janinę Jakubiec – Prezesa Sądu Rejonowego w Bolesławcu,
- Pana Adama Zielińskiego – Prokuratora Rejonowego,
- Pana płk. Stanisława Butlaka – Dowódcę Garnizonu WP JW. 1145,
- Władysława Nowaka – Nadleśniczego Nadleśnictwa Bolesławiec.   

W  dalszej  części  sesji  Przewodniczący  Rad  Miejskich  I,  II,  III  i  IV 
kadencji odczytali listy obecności radnych. Listy odczytali kolejno:
- Pan Edward Gałka – Przewodniczący Rady Miejskiej I kadencji,
- Pan Hubert Prabucki - Przewodniczący Rady Miejskiej II kadencji,
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- Pan Kazimierz Sas - Przewodniczący Rady Miejskiej III kadencji,
- Pan Stanisław Małkowski - Przewodniczący Rady Miasta IV kadencji. 

Zmarłych uczczono chwilą milczenia. 

Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Miasta  Stanisław 
Małkowski,  który  powiedział  między  innymi:  „Piętnastolecie  samorządu 
terytorialnego skłania nas do prześledzenia  i oceny drogi, którą przebyliśmy od 
dnia  27  maja  1990  r.,  dnia  pierwszych  w  pełni  demokratycznych  wyborów 
w  krajach  bloku  sowieckiego.  Ale  chyba  jeszcze  ważniejsze  jednak  dzisiaj 
wydaje się postawienie pytania, jakie wyzwania stoją przed samorządem dzisiaj.
Geneza  reformy samorządowej  wypływa z  masowego ruchu obywatelskiego, 
jakim była „Solidarność”. Podstawowy postulat tego ruchu, zakładający w pełni 
demokratyczne  wybory  został  zrealizowany  przez  udział  obywateli  w  akcie 
wyborczym wyłaniającym przedstawicieli do rad gmin.
W aspekcie legislacyjnym poprzez  ustawę o samorządzie terytorialnym z dnia 
8 marca 1990 r. ustawodawca uznał wówczas gminy za wspólnoty mieszkańców 
z mocy prawa, wyposażył je w odrębny budżet, zasilany w zasadniczej części 
przez  dochody  własne  oraz  subwencje  przyznawane  według 
zobiektywizowanych kryteriów, a także wyposażył w mienie komunalne. Była 
to  swoistego  rodzaju  rewolucja  w  naszej  części  Europy  w  stosunku  do 
dotychczasowych  rozwiązań  –  rewolucja  polegająca  na  upodmiotowieniu 
społeczeństwa.
Niestety,  dopiero  w  1998  r.  doprowadzono  do  uchwalenia  ustaw 
uzupełniających strukturę samorządu terytorialnego o powiaty i województwa.
Potrzeba  było  blisko  dziesięciu  lat,  by  całkowicie  zmienić  ustrój 
administracyjny i terytorialny państwa polskiego.
Z jednej strony nawiązuje on do tradycji poprzez utworzenie powiatów, dużych 
województw,  a  z  drugiej  uwzględnia  także  najnowocześniejsze  tendencje 
w rozwoju administracji publicznej we współczesnym świecie. W maju 1990 r. 
udało  się  uruchomić  społeczną  aktywność,  stworzono  fundamenty  dla 
społeczeństwa  obywatelskiego,  w którym mieszkańcy bezpośrednio  decydują 
o  swoim  otoczeniu,  dokonują  wyborów  na  stanowiska  ludzi,  których  mogą 
obserwować,  oceniać,  krytykować  i  akceptować.  Stworzono  w  gminach 
możliwość podejmowania decyzji, które wyłaniały ludzi zdolnych, aktywnych, 
były  szansą  dla  inicjatyw  gospodarczych  i  które  dały  efekt  w  postaci 
zmieniającego  się  obrazu  polskich  wsi  i  miast.  Polski  samorząd  jest  przede 
wszystkim  sukcesem  polskiego  społeczeństwa,  jego  wskrzeszenie  jest 
powszechnie  uważane  za  jedną  z  najbardziej  udanych  reform  III 
Rzeczpospolitej.
Nie  jest  on  jednak  wolny  od  pewnych  błędów  strukturalnych  czy 
kompetencyjnych, ale nie jest także wolny od niebezpieczeństw, które ciągle mu 
grożą tj. niebezpieczeństwa recentralizacji, unifikacji i niedofinansowania. Nie 
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będę rozwijał tych problemów, gdyż wszyscy zdajemy sobie sprawę z ich istoty 
i  potrafimy  je  dzisiaj  zidentyfikować.  Musimy  być  zdeterminowani 
w  przeciwdziałaniu  tym  niebezpieczeństwom  ze  strony  władzy  centralnej. 
Jednocześnie sami jako samorządowcy musimy dostrzec i uderzyć się w piersi, 
że niewiele zrobiliśmy w realizacji zasady subsydiarności, czyli pomocniczości 
państwa także i przede wszystkim przez struktury samorządowe. Dalej organy 
gmin  i  miast  działają  przede  wszystkim jako  instytucjonalne  organy  władzy 
publicznej,  w nikłym zaś  stopniu są  reprezentantami samoorganizujących się 
lokalnych  grup  społecznych,  wydaje  się  że  mimo  upływu  15  lat  dopiero 
położyliśmy zręby pod podstawy społeczeństwa obywatelskiego.

Samorząd terytorialny jest nowoczesnym instrumentem pozwalającym 
na rozwijanie istotnych problemów społecznych, ale jako instrument właśnie nie 
jest panaceum na wszystkie bolączki współczesnego życia.
Piętnasta rocznica wskrzeszenia samorządu terytorialnego zbiega się z pierwszą 
rocznicą członkostwa naszego kraju w Unii Europejskiej.
Wierzymy,  że  to  członkostwo  wyzwoli  dodatkowy  potencjał,  jaki  drzemie 
w naszym kraju i społeczeństwie i tak jak w 1990 roku, da nowy, silny impuls 
rozwoju samorządności. Zwłaszcza, że zasada subsydiarności władzy jest jedną 
z podstawowych zasad funkcjonowania Unii Europejskiej.
Budowa  społeczeństwa  obywatelskiego  –  uaktywnienie  mieszkańców 
w  rozwiązywaniu  problemów  lokalnych  –  pozostaje  nadal  podstawowym 
wyzwaniem stojącym przed samorządem.
W tym miejscu  chcę  podziękować  bolesławieckim samorządowcom czterech 
kadencji  za  ich  ogromną  pracę  związaną  z  tworzeniem  ustroju  i  rozwojem 
gminy miejskiej.  Przede wszystkim w sferze infrastruktury,  oświaty,  pomocy 
i opieki społecznej oraz gospodarki komunalnej. Pracę tę da się chyba porównać 
tylko do pionierskiego okresu lat 1945 – 1948, kiedy budowano początki życia 
polskiego i administracji polskiej w Bolesławcu.
Myślę, że jest to powód do dumy wszystkich mieszkańców naszego miasta.” 

Następnie  Prezydenci  Bolesławca  I,  II,  III  i  IV  kadencji  wygłosili 
przemówienia  na  temat  swoich  doświadczeń  w  rozwijaniu  samorządności 
lokalnej. Kolejno głos zabrali:
- Józef Król,
- Jan Jasiukiewicz,
- Józef Burniak,
- Piotr Roman (jako pierwszy wybrany w wyborach bezpośrednich). 

Po  wystąpieniach  Prezydentów  Bolesławca  rozpoczął  się  koncert 
w wykonaniu uczniów Państwowej Szkoły Muzycznej w Bolesławcu.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Stanisław  Małkowski  podziękował 
wszystkim  zebranym  za  udział  w  sesji,  zapraszając  do  wspólnego  zdjęcia 
pamiątkowego.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miasta 
zamknął XXXIV sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Protokołowała:

Małgorzata Majdańska

MM/MM
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